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A szentesi patológia már 
patológiai eset? 
Kemény kritikával illette a megyei ö n k o r m á n y z a t o t Halmai László fideszes 
képviselő', mert úgy látja, a vezetés nem tesz meg m i n d e n t a z é r t , h o g y a 
szentesi k ó r h á z megőrizhesse kiemelt státusát. A z ellenzék - Halmaival 
együtt - n e m fogadta el a k ó r h á z z a l kapcsolatos egyik előterjesztést. 

SAX0SAN88ÁS 
Ismét kiderült, hogy ami a szentesi 
kórház körüli tennivalókat illeti, nincs 
egy véleményen a fideszes Halmai 
László és a fideszes elnök, Magyar 
Anna. Amikor a kórház patológiai 
épületének felújítási költségeiről volt 
szó, a szentesi képviselő azt kérte, 
hogy miután 2006 őszén először szó-
vá tette a hiányosságokat, mostanra 
készüljön végre egy használható 
anyag az elvégzendő feladatokról - és 
ne más intézményt hozzon helyzetbe 
a megye. A szabad demokrata Szűcs 
Lajos és az MSZP-s Somogyi Árpád 
ehhez csatlakozva megjegyezte, ne-
gyedmilliárd forint nagy pénz, ennél 
olcsóbban is végre lehet hajtani a fel-
újítást. Az is furcsa, hogy az erről szó-
ló szakmai anyag készítője végül azt 
írja: ezt a feladatot célszerű áttelepíte-
ni a vásárhelyi kórházba. Szűcs Lajos 
módosító javaslatát - deklarálja a köz-
gyűlés, hogy a patológiai feladatokat 
a jövőben is Szentesen kívánja ellátni 
- nem fogadta el a többség. Később, a 
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a megye! 
Halmai László 

szentesi kórházat érintő másik előter-
jesztés kapcsán Halmai László feltette 
a kérdést: miért nem vette komolyan 

FOLYT. K Ö V . A B Í R Ó S Á G O N . Eldőlt 
tegnap, hogy végül tényleg a bíró-
ság mondhatja ki, hol értelmezik 
helyesen a törvényt: a megyei ö n -
kormányzatnál vagy a közigazgatási 
hivatalnál. Utóbbi a Makói Oktatási 
Központ igazgatójának kinevezése 
kapcsán kifogásolta, hogy a megyei 
közgyűlés nem vett figyelembe egy 
jogszabályt. Az észrevételre muszáj 
volt válaszolni valamit. (Részletek: 
lapunk szeptember 16-i számának 
7. oldalán.) A közgyűlés előbb le-
vette napirendről az ügyet. De m i -
vel kiderült, hogy így mulasztásos 
törvénysértést követne el, rövid 
szünet után visszavette - és t ö b b -
ségi szavazással úgy utasította visz-
sza a „közighivatal" észrevételét. 

a megyei hivatal az ő és Szirbik Imre 
kérését. Azt kérték, készüljön straté-
gia arról, milyen felújításokat kell el-
végezni ahhoz, hogy a szentesi intéz-
mény kiemelt státusú maradjon. Ma-
gyar Anna Halmai szavait kikérte ma-
gának a hivatali dolgozók nevében, és 
a leterheltségükre hivatkozott. Az elő-
terjesztés ezek után nem kapott több-
séget: 15 igen, 12 nem és 3 tartózkodás 
mellett bukott meg, az ellenzék mel-
lett Halmai is nemmel szavazott. El-
hangzott, hogy a kórház adósságállo-
mánya 892 millió, ebből 100 millió 60 
napon túli tartozás. 

Martonosi György a vita sűrűjében 
arra hívta fel a tudósító figyelmét, 
hogy a botrányok mellett azért vegye 
észre azt is: a megye jövőre 8 millióról 
12 millióra növeli azt a keretet, ame-
lyet a felsőoktatásban tanulókat segítő 
Bursa Hungarica ösztöndíjra szán. A 
közgyűlés egyhangú döntéssel Bier-
nacki Karolt választotta meg a megyei 
levéltár igazgatójává. 

UZEM0RV0SUGY: FELBONTOTTAK A VITATOTT SZERZODESEKET 

Lemondott Csöke Attila 
és Bánfi Tamás is 
L e m o n d o t t p é n z ü g y i bizottsági e l -
nöki posztjáról a fideszes Csöke A t t i -
la. A megyei közgyűlési képviselő 
vállalta a felelősséget azért a botrá-
n y é r t , amely a legutóbbi ülésen r o b -
bant ki a z új ü z e m o r v o s i s z e r z ő d é -
sek m i a t t . 

m a m u a á g a a f r r ó i 
Ne az elnök és a főjegyző, hanem a 
közgyűlés által fölállított bizottság 

CSÖKE ATTILA M Á R N E M E L N Ö K E 
A P É N Z Ü G Y I B I Z O T T S Á G N A K , Ö N K É N T 
TÁVOZOTT A POSZTRÓL Fotó: Miskolczi Róbert 

vizsgálja meg, mi történt a foglalko-
zás-egészségügyi szerződések körül -
kérte a megyei MSZP-SZDSZ-frakció 
tegnapi tájékoztatóján, a közgyűlés 
előtt. A történetről lapunk augusztus 
15-én írt. Lényege: a megyei önkor-
mányzat intézményeinek többsége a 
közbeszerzésig ideiglenes szerződést 
kötött a Rufusz-Med Kft.-vel - dolgozó-
ik üzemorvosi ellátására - évi fejen-
kénti 7600 forintos árért, miközben 
például Csongrádon még élő szerző-
dés volt a helyi rendelőintézettel, 
2000 forintos árral. A kft. egyik tulaj-
donosa pedig még egy hónappal ko-
rábban Bánfi Tamás megyei képviselő 
volt. Az augusztus 14-i közgyűlésen 
Magyar Anna elnök állította, ő erről 
az akcióról nem tudott, és szavaiból 
kitűnt, Csöke Attilát, a pénzügyi bi-
zottság elnökét teszi felelőssé a történ-
tekért. 

A mostani ülésen Simicz József hoz-
ta szóba a történetet. A kérdésekre el-
hangzott, hogy a kft.-vel kötött szerző-
déseket fölbontották, a még élő koráb-
bi szerződések továbbra is érvényben 
vannak, így Csongrádon például az 
Aranysziget Otthon dolgozóinak mun-
ka-egészségügyi vizsgálatát a helyi 
szakrendelő látja el. 

Az ülésen a pénzügyi bizottság ál-
láspontját rendre az alelnök, Adók Já-
nos ismertette, pedig jelen volt Csöke 
is. Az ülés végén Magyar Anna jelen-
tette be: Csöke Attila lemondott pénz-
ügyi bizottsági elnöki posztjáról, és 
Bánfi Tamás sem alelnöke már az 
egészségügyi bizottságnak. 

A S Z E G E D I ÚJ K L I N I K A B E J Á R A T Á N Á L G Y Ú J T H A T N A K RÁ A B E T E G E K ÉS A LÁTOGATÓK Fotó: Miskolczi Róbert 

Utcára szoruló bagósok 
A z utcán vagy az udvaron cigarettáz-
nak a d o h á n y z ó d o l g o z ó k . A m u n k a -
a d ó n a k biztosítania kell a füstölgők 
számára egy arra alkalmas helyisé-
get vagy területet. M e g n é z t ü k , m i -
lyenek a szegedi „ b a g ó z ó h e l y e k " . 

KOVÁCS KRISZTA 
Az utcára vagy az udvarra küldi a leg-
több munkahely a dohányzó dolgozó-
kat. A munkaadónak ki kell jelölnie 
azt a helyet, ahol a füstölgő kollégák 
legálisan rágyújthatnak. 

A Főszer Electric Zrt.-nél a dolgozók 
10-15 százaléka dohányzik. Födi 
László, a cég 57 éves munkatársa azt 
mondta, ő már 13 éve leszokott. Sze-
rinte kollégái körében is egyre népsze-
rűtlenebb a cigarettázás. 

- A hátsó bejárat előtt, az udvaron 
van egy nagy hamutál . Nem lehet kel-
lemes a téli mínuszokban kint ácso-
rogni, de ez volt a legalkalmasabb 
hely erre a célra. 

Úgy tudjuk, a Lombard Lízing 
Zrt.-nél kevesen dohányoznak. Aki 
mégis rágyújt, az az utcára kénysze-

rül. A nemrég felújított ifjúsági ház-
ban sem lehet cigarettázni: a megszé-
pült épület teljesen füstmentes. A „ba-
gósok" a teraszon vagy a két oldalsó 
bejárat előtt hódolhatnak szenvedé-
lyüknek. 

- Még egyetlen rendezvény sem ma-
radt el amiatt, hogy nem lehet az épü-
leten belül dohányozni, mindenki 
megérti, hogy ez a szabály - tudtuk 
meg Németh Ildikó marketingvezető-
től. 

Az egészségügyi intézményekben ti-
los a dohányzás. Információink szerint 
az új klinikán a Semmelweis utcai be-
járatnál és a hátsó ajtó előtt gyújthat-

nak rá a dolgozók - a betegekkel és a 
látogatókkal együtt. A 2-es kórházban 
az intézmény udvarán füstölögnek. 

A Ságvári Endre gyakorló gimnázi-
umban a tanáriból nyílik a dohányzó -
teljesen elzárva a diákoktól. Egy spe-
ciális szellőzőberendezés biztosítja a 
füstmentes légkört. A dohányzó peda-
gógusok elmondták: kulturáltabb, mint 
ha az utcán cigarettáznának, a diákok 
előtt. És legalább télen sem fagyoskod-
nak. A tanárjelöltek számára a függőfo-
lyosó a kijelölt dohányzóhely. Ottjár-
tunkkor eldobált csikkektől volt szeme-
tes a lépcsőház. A diákoknak az intéz-
mény területén tilos a dohányzás. 

E S Tilosban szívni 
A z 1999-es törvényt - amely szabályozza, hogy hol lehet d o h á n y o z n i - a 
hatályba lépésekor már meglévő épületekben kellett alkalmazni, sok 
munkahelynek okozott problémát a dohányzóhelyiség kialakítása. Ezért 
szorulhattak ki a „bagósok" az utcára és az űdvarokra - mondta dr. Deák 
Zsuzsanna kistérségi tisztiorvos. Ha valaki tilosban d o h á n y z i k , azt 20-50 ezer 
forintra büntethetik. Ha egy cégnél egy személy a felelős a dohányzóhely 
kijelöléséért, és hibázik, 100-250 ezer forintja bánhatja. Cégek esetében két és fél 
millió forint is lehet a bírság. 

U B S Z Ó W R E T A V A T T A K O Q M A S Z É K E N . B i r t o k b a v e h e t t é k t e g n a p d é l u t á n a z új d o m a s z é k i j á t s z ó t é r c s ú s z d á j á t , h i n t á j á t , 
m á s z ó k á j á t és m á s z h a t ó a l a g ú t j á t a g y e r e k e k : K i s p é t e r G é z a p o l g á r m e s t e r és U j v á r i n é K o c z k á s O r s o l y a f e l a v a t t a a k é t m i l -
lió f o r i n t b ó l é p ü l t l é t e s í t m é n y t , m e l y h e z a z ó v o d a a l a p í t v á n y a 500 e z e r , a k ö z s é g ö n k o r m á n y z a t a 1 m i l l i ó 500 e z e r f o -
r i n t t a l j á r u l t h o z z á . # Fotó: Karnok Csaba 


